

Skolebestyrelsesmøde

Onsdag den 26. oktober 2022 kl. 18.30-20.30 i det store mødelokale på kontoret

Mødeleder: Torben Ali

Referent: Pia Nielsen

Referatet læses op efter hvert punkt og godkendes ved mødets slutning.

Forplejning: Torben

Deltagere:

Forældrevalgte: Inger-Lise Voelsgaard Jakobsen, Birgitte Brunse-Ottosen, Søren Niebuhr, Torben Ali, Maria Rømer, Anja Cilius Jakobsen og Thomas Holmskov

Personalevalgte: Karen Ringgaard og Michael Bjerregaard

Suppleanter: Morten Skov og Marie Møller

Ledelsesrepræsentanter: Esben Nyholm, konstitueret skoleleder Pia Nielsen

Elevråd: Anna Andrea Dam, Sofie Hallenberg

Afbud: *Birgitte Brunse-Ottosen, Maria Rømer, Inger-Lise Voelsgaard Jakobsen, Marie Møller, Anna Andrea Dam, Sofie Hallenberg, Esben Nyholm*

REFERAT

Velkommen v. Torben

18.30-18.40

Tjek af mødedatoer fremadrettet jf. mødekalender udsendt med dagsorden til sidste møde – så husk kalender.

*Vi fik styr på datoer og møder i forhold til ansættelsesprocessen.
Næste almindelige bestyrelsesmøde er tirsdag den 22. november.*

Elevråd

18.40-18.50

Nyt fra elevrådet.

Elevrådet havde meldt afbud til i dag

Café Levehuse v. Torben

18.50-19.15

Mathias fra Café Levehuse deltager i punktet.

Børnene må nu handle hos Levehuset, og der er kommet en ny app med bestillingsmulighed. Bestyrelsen har haft kontakt til Mathias løbende, og eleverne har haft nogle ønsker.

Vi får sammen et indtryk af, hvor mange elever der bruger muligheden, og hvordan det går med både elever der køber på dagen, og elever der bruger app'en.

Menuen/udvalget drøftes. Er der noget der fungerer bedre end andet?

Matias fortalte om sine overvejelser og indtryk:

- Det er gået godt med at udvide fra kun 'løskøb' til også at være bestilling på en app.
- Det går godt med bestilling gennem den nye app. Det har betydet et øget salg i Storeskolen, fordi forældrene nu har god mulighed for at bestille sammen med børnene, helt indtil samme morgen klokken 7.
- Lige nu kan der bestilles på to dage: Tirsdag og torsdag. Mathias overvejer at udvide med fredag på et tidspunkt.
- Mathias har fået forespørgsel fra forældre, om tilbuddet også kan udvides til bestillinger i Lilleskolen.
- Elevrådet har ønsket wraps, og det kommer nu her efter efterårsferien.
- Mathias er glad for ordningen. Det giver også et godt kendskab til børnene, som han også ser i fritiden.
- Elevrådet er velkomne til at give input til Mathias løbende om, hvad de ønsker sig.

Michael fortalte fra Storeskolens elever:

- Generelt er børnene glade for det. Det er nemt og godt.
- Ud af 25 adspurgte elever er der 16 elever som køber mindst én gang om ugen.
- Ud af 310 mulige har cirka 250 oprettet en bruger og køber én gang om ugen. En del køber fast begge dage om ugen.
- Hvis de må ønske noget: De ønsker sig nudler med kylling, og pizza. De ønsker sig flere forskellige slags pålæg i deres sandwich, og gerne mulighed for i bestillingen at kunne pille nogle ingredienser ud i fx en sandwich.

Pointer fra den fælles drøftelse:

- Bestyrelsen er indforstået med, at Mathias udbygger med ekstra ting, som er sunde/ikke har for meget sukker, fx nu smoothies, juice. Det kunne også være müslibar, yoghurt.
- Eleverne har før foreslået noget sæsonbetinget, som fx koldskål med jordbær om sommeren, eller risengrød om vinteren. Det tænker vi vil være et godt alternativ i perioder, og måske kan det tiltrække flere elever fra Projektskolen også.
- Der kan lige nu kun bestilles til den store pause. Kunne det være en mulighed, at der også kan laves bestillinger til formiddagspausen? Det kunne være grovboller eller et stykke frugt, gulerodsstænger. Det synes bestyrelsen er en god idé. Men det skal nok vendes med skolens medarbejdere, om det passer til, hvordan formiddagspausen ellers er organiseret med børnene.
- Hvordan får vi fat i Projektskolens elever igen? De har adgang til at gå i butikkerne, så det er en svær opgave. En kultur, hvor vi skal 'nudge' lidt mere. Kan vi lave en lille kampagne på skolen overfor børnene og forældrene, så de bruger skolemad mere? Menuen skal nok være noget, som man ikke kan få i butikkerne, så fx varm tomatsuppe, risengrød.
- Mathias kunne godt tænke sig en 'ønskeseddel'/brainstorm fra elevrådet som han kan tage udgangspunkt i, når han skal udvikle videre på det. Michael sætter det i gang i denne uge i Storeskolen, og fortæller Mathias om det efterfølgende.
- Opfordring: Kommunikér gerne på Aula, når der er nyt på menuen.

Svar på konkrete spørgsmål fra Mathias:

- Kan han arbejde på at Lilleskolen også på et tidspunkt får mulighed for at bestille mad? Bestyrelsen synes det er en god idé.
- Er skolen interesseret i at man kan sende fx to elever fra en hjemmegruppe over og hente en termotaske med alt til fx en hjemmegruppe eller et team? Bestyrelsen

vurderer, at børnene hygger sig lige nu med at gå derover, og der er ikke 'trafikprop' derovre, så det er ikke nødvendigt at sætte i gang med termotasker. Men hvis Lilleskolen på et tidspunkt får mulighed for også at bestille, kan det måske være godt, at der kan hentes en taske med til hjemmegruppen.

- *Vil det være ok, at Mathias udvider tilbuddet med nudler med kylling? Det synes bestyrelsen er en god idé.*

Mathias fremlagde en ny mulighed: Mathias kan tilbyde at lave mad til mange, fx en fællesspisning. Det kunne være til frokost til en gruppestørrelse som fx 40 elever på én gang, fx en hjemmegruppe eller en landsby i Storeskolen eller fællesspisning til fx overnatninger på skolen. Antallet af portioner afhænger af menuen. Op til 40 eller op til 100. Det kunne være spaghetti og kødsovs, lasagne, mexicansk. Bestyrelsen anbefaler at Mathias holde sådan en menu så simpelt som muligt, med 2-3 tilbud, som man kan vælge imellem. Bestyrelsen synes, det er en god idé, og Mathias arbejder nu videre med et forslag til fællesspisningsmenuer.

Lejrskole-princippet for Projektskolen v. Torben

19.15-19.40

Vi aftalte på septembermødet, at vi vil arbejde videre i bestyrelsen med princippet for lejrskolen i Projektskolen.

Vi laver i bestyrelsen en proces på oktober- og novembermødet.

- I oktober: Esben og Pia fremlægger det faktuelle omkring at have lejrskole, fx hvordan lærernes arbejdstid afregnes, hvilket budget der normalt afsættes til overnatning, aktiviteter osv. Vi afklarer desuden aftalen omkring Forældreforeningens bidrag til lejrskolens økonomi.
- I november: Drøftelse af princippet for lejrskole i Projektskolen. Skal noget justeres?

Princippet gælder indtil vi eventuelt i bestyrelsen har besluttet ændringer. Det er ikke sikkert, at vores drøftelse fører frem til ændringer, det kan også bare blive til en fælles forståelse for, hvilke handlemuligheder princippet indeholder allerede.

Bestyrelsen vil her i efteråret vurdere, om principperne skal revideres. Vi vil kigge på både omkostninger og udbytte, og vi kan vurdere det både i forhold til økonomi og pædagogisk, og i forhold til det overordnede mål om fællesskab. Desuden har vi nu i en periode haft en Forældreforening, som har givet nye muligheder for lejrskolens økonomi.

Bestyrelsen blev på mødet i dag orienteret om det faktuelle omkring udgifter til en lejrskole, med blik for ressourceforbruget bredt forstået, både i lærertimer og i kroner.

Vi arbejder videre med en drøftelse på novembermødet.

Bestyrelsen vil på mødet i november gerne have et input fra Projektskolens lærere om, hvordan de vurderer udbyttet og hensigten, i forhold til omkostningen, både pædagogisk og i ressourceforbruget i lærertimer og kroner. Vi hører også gerne et input fra elevrådet og fra ledelsen.

Bilag: [Buskelundskolen Projektskolen på lejr \(link\)](#)

Alle skal Med og Trivsel på Tværs v. Torben

19.40-20.00

Der arbejdes kommunalt med et værktøj, Trivsel på Tværs. På Buskelundskolen har vi vores egne værktøjer også.

Vi har på mødet en indledende drøftelse af, hvad det kommunale værktøj Trivsel på Tværs er, og hvordan det fungerer i forhold til vores egne værktøjer.

- Pia fortæller om Trivsel på Tværs
- Esben giver et kort overblik over Buskelundskolens værktøjer som vi kender dem
- Vi drøfter sammen: Mangler man som forældre noget, sådan som Buskelundskolens værktøjer er?

Vi nåede ikke punktet denne gang. Vi sætter det på dagsorden i november.

Bilag: [Hjemmesidens beskrivelse af værktøjerne i vores pædagogiske platform \(link\)](#)

Forberedelse til dialogforum 07.11. v. Torben

20.00-20.10

Formand og skoleleder skal til møde i Dialogforum den 07.11.

Vi har fået til opgave at drøfte 5 spørgsmål i vores egen bestyrelse, inden mødet.

Vi drøftede spørgsmålene, og de er klar til brug på mødet i dialogforum.

Bilag: Opgave fra Dialogforum (sendt ud sammen med dagsorden)

Orientering fra skolen v. Pia

20.10-20.20

Rigets tilstand

Bestyrelsen blev orienteret om blandt andet –

- *Økonomi*
- *Temperaturregulering til 19 grader. Der er indkøbt termometer for at sikre, at der er 19 grader alle steder.*
- *Trivselsundersøgelse for medarbejdere & Fysisk APV*
- *Chromebooks. Datatilsynet. Skolen afventer endelig afklaring.*
- *Motionsdagen. Motionsdagen var lidt anderledes, men det virker som alle har haft en god dag.*
- *Emneuger & projektuger*
- *Halloween i SFO. Endelig skal SFO'en have Halloween, og alle glæder sig til næste fredag*
- *Konstituering og ansættelsesproces til ny skoleleder*
- *Vision 2030*

Eventuelt

20.20 – 20.30

Mangler der en besked til forældre med opfordring til indbetaling til Forældreforeningen her i starten af skoleåret? Koordineringen mellem skolen og forældreforeningen på forældremøder drøftes i bestyrelsen. Forslag om, at et udvalg nedsættes i bestyrelsen til igen at være bindeleddet til Forældreforeningen.